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Till Idrottsnämnden 

Förslag till svar på skrivelse från Caroline Silverudd 
Lundbom (fp) och Pär Hommerberg (fp) angående 
bollplanen nedanför kvarteret Verktummen inom 
stadsdelen Södermalm, återremiss 

 
FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar 
 
att  som svar på skrivelsen från Caroline Silverudd Lundbom 

(fp) och Pär Hommerberg (fp) angående bollplanen nedanför 
kvarteret Verktummen inom stadsdelen Södermalm 
överlämna och åberopa detta tjänsteutlåtande. 

 
 
 
Kjell Karlsson 
 
 
 
   Åke Roxberger 
 
UTLÅTANDE 
 
Ärendet 
 
Caroline Silverudd Lundbom (fp) och Pär Hommerberg (fp) har till 
idrottsnämnden respektive Maria-Gamla stans stadsdelsnämnd skickat en 
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gemensam skrivelse, daterad december 2005, angående förslag om 
upprustning och belysning av bollplanen nedanför kvarteret Verktummen 
inom stadsdelen Södermalm, skrivelsen bifogas, bilaga 1.  
 
Vid idrottsnämndens sammanträde, 2006-03-21, återremitterades ärendet 
till förvaltningen. Nämnden uppdrog till förvaltningen att ta kontakt med 
Maria-Gamla stans stadsdelsförvaltning för att undersöka om man kan 
lösa frågan om bollplanen vid kvarteret Verktummen. 
 
Ärendets beredning 
 
Ärendet har beretts av planeringsavdelningen. 
 
Bakgrund 
 
Förvaltningen ansvarar för närvarande för totalt sju fotbollsplaner som är 
belägna på planlagd idrottsmark med beteckningen Y inom stadsdelarna 
Södermalm och Långholmen, tre av dessa är 7 – manna planer, enligt 
följande: 
 
• Eriksdals bollplan, två 7 – manna grusfotbollsplaner (en är för 

närvarande upplåten till den provisoriska idrottshallen som ersättning 
för Åsöhallen) 

• Hammarby idrottsplats, en 11 – manna konstgräsfotbollsplan  
• Långholmens bollplan, en 11 – manna grusfotbollsplan 
• Tanto bollplan, en 11 – manna grusfotbollsplan och en 7 – manna 

grusfotbollsplan 
• Zinkensdamms idrottsplats, en 11 – manna konstgräsfotbollsplan 
 
Därutöver disponerar förvaltningen inom Södermalmsområdet, efter 
överenskommelse med Maria-Gamla stans stadsdelförvaltning och 
Katarina-Sofia stadsdelsförvaltning, sju så kallade ”kaninburar” (mindre 
bollplaner belägna på parkmark) för upplåtelse för idrottsverksamhet och 
då företrädesvis fotboll två kvällar i veckan, tisdagar och torsdagar, mellan 
klockan 18.00 – 20.00. Dessa ”kaninburar” har i de flesta fall spelmått 
som möjliggör för träningsverksamhet avseende 5 – manna fotboll. 
Samtliga ”kaninburar” är fullbokade. Följande ”kaninburar” har 
förvaltningen rätt att boka: 
 
Maria-Gamla stans stadsdelsförvaltning 
 
• Parkleken Bergsgruvan, Fatbursgatan 
• Drakenbergsparken (bokas onsdagar och fredagar) 
• Rosenlundsparken, kv. Verktummen 
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• Lekplatsen Sockerbruket, Sockerbruksgränd 
 
Bollplanen vid Sockerbruket bokas inte ut eftersom verksamhetsytan är i 
asfalt och således inte lämplig för fotbollsverksamhet. 
 
Katarina-Sofia stadsdelsförvaltning 
 
• Lilla Blecktornsparken, Ringvägen 
• Sofia skola, Bondegatan 
• Tullgårdsparken, Östgötagatan 
 
Förvaltningens synpunkter 
 
Bollplanen vid kvarteret Verktummen, utefter Magnus Ladulåsgatan, är 
belägen på parkmark. Bollplanen är en ”kaninbur” med en verksamhetsyta 
i grus. Bollplanens mått uppgår i dagsläget till c:a 15 x 35 meter. Dessa 
mått är något mindre än vad en 5 – manna fotbollsplan kräver. En 
belysningsmast med placering vid bollplanens nordöstra hörn försörjer 
bollplanen med en mycket enkel planbelysning. I nära anslutning till 
bollplanen ligger Fortums bergrum, som i dag nås genom passage tvärs 
över bollplanen.  
 
Förvaltningen har träffat företrädare för Maria-Gamla stans 
stadsdelsförvaltning angående möjlig utbyggnad av bollplanen.  
Stadsdelsförvaltningen bedömer att bollplanen möjlig att bygga ut till 
totalmåtten 24 x 44 meter vilket ger spelmåtten för 5 – manna fotboll 20 x 
40 meter. För en utbyggnad av bollplanen till en 5 – manna plan erfordras 
bland annat följande åtgärder: 
 
• Projektering av mark och el. 
• Schaktningsarbeten och utbyggnad av ny yta för spelplanen. 
• Fällning av minst sju träd samt uppstamning av vissa träd. 
• Viss sprängning. 
• Dagvattenledning, brunnar, VA och ledningsschakter måste kartläggas 

och eventuellt åtgärdas. 
• Uppsättande av bollfångningsstängsel bakom bägge fotbollsmålen. 
• Ny ledningsdragning med anslutning till befintlig belysningsmast samt 

uppsättning av två nya belysningsmaster.  
• Justering av angränsande gång- och grönytor samt anläggning av en 

körbar väg till Fortums anläggning i angränsande bergrum. 
• Uppsättning av två 5 – manna fotbollsmål, parksoffor m.m. 
 
Förvaltningen bedömer mycket grovt att investeringskostnaden för ovan 
nämnda åtgärder uppgår till 0,8 – 1 mnkr.  
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Stadsdelsförvaltningen kan tänka sig att bidra med viss del av 
investeringskostnaden under förutsättning att idrottsförvaltningen också är 
med och bekostar utbyggnaden. Detta under förutsättning att beslut fattas i 
respektive nämnd om en utbyggnad av bollplanen vid kvarteret 
Verktummen.  
 
Idrottsförvaltningen anser dock att då bollplanen är belägen på parkmark 
så är det Maria-Gamla stans stadsdelsförvaltning som skall bekosta hela 
upprustningen av bollplanen. Idrottsförvaltningen har inga möjligheter att 
bidra till upprustningen. Förvaltningen förutsätter också att 
stadsdelsförvaltningen även i framtiden ansvarar för drift och underhåll av 
bollplanen.  
 
Ett åtagande från idrottsförvaltningen vad gäller investering på parkmark 
och på sikt även underhåll skulle kunna bli prejudicerande. Enligt vad 
förvaltningen erfar finns det c:a 200 ”kaninburar” fördelade över hela 
staden. 
 
Idrottsförvaltningen anser dock att det skulle vara ett värdefullt tillskott 
med en utbyggd bollplan vid kvarteret Verktummen, men förordar att 
bollplanen blir kvar i nuvarande storlek då den väl räcker till för enklare 
träningsverksamhet.  
 
Idrottsförvaltningen föreslår i stället att förvaltningen ges möjlighet till att 
utöka antalet bokningskvällar för träningsverksamhet av ”kaninburar” 
inom Södermalmsområdet från nuvarande två kvällar i veckan till 
förslagsvis fyra till fem vardagkvällar. Företrädarna från Maria-Gamla 
stans stadsdelsförvaltning har i princip inget att erinra mot detta under 
förutsättning att Maria-Gamla stans stadsdelsnämnd godkänner en sådan 
utökning. Stadsdelsförvaltningen ansåg det mycket viktigt att bollplanerna 
är fria från bokning under lördagar och söndagar så att spontanidrottande 
barn och ungdomar då ges tillfälle att nyttja bollplanerna.   
 
SLUT 
 
Bilagor:  
 
Bilaga 1,  Skrivelse från Caroline Silverudd Lundbom (fp) och Pär 

Hommerberg (fp) angående förslag om upprustning och 
belysning av bollplanen nedanför kvarteret Verktummen 
inom stadsdelen Södermalm. 


